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REVISTA PRESEI

• A treia rectificare bugetară din acest an a fost aprobată: Deficit
bugetar de 9,1%

Guvernul a aprobat în ședința de luni a treia rectificare bugetară din acest
an, în urma căreia deficitul bugetar, în sumă absolută, crește la 9,1% din
PIB, față de 8,6% cât era estimat până acum. "Prin această rectificare,
deficitul bugetar pentru anul 2020 a fost majorat la 9,1% din PIB,
respectiv 96 de miliarde de lei, construit pe o contracţie economică de 4,2
la sută”, a declarat ministrul finanțelor, la finalul şedinţei de Guvern.

Veniturile bugetului general consolidat sunt estimate la valoarea de 337,8
miliarde de lei, adică 32,2% din PIB, iar cheltuielile sunt estimate la
valoarea de 433,8 miliarde de lei, adică 41,3% din PIB.

Premierul Ludovic Orban a declarat luni la începutul ședinței că este
necesară această rectificare deoarece avem o situație "care a generat noi şi
noi provocări şi cheltuieli" și pentru că trebuie asigurate resursele pentru
plata pensiilor, în condițiile în care punctul de pensie a crescut cu 14%.

Orban a mai afirmat că este necesară asigurarea resurselor financiare
pentru şomajul tehnic. De asemenea, este necesară o creştere a fondurilor
în domeniul sănătăţii, în special la bugetul Casei asigurărilor de sănătate
pentru a face faţă cheltuielilor sporite din domeniul sănătăţii, provocate
de pandemia de COVID.

Potrivit premierului, consiliile judeţene şi Primăriile solicită echilibrarea
bugetelor locale pentru a face faţă cheltuielilor sociale. La nivelul
consiliilor județene pentru Direcţiile Generale de Asistență Socială şi
Protecţia Copilului, iar la nivelul primăriilor este nevoie de o
reechilibrare a bugetelor locale pentru a aloca resurse suplimentare către
bugetele locale, astfel încât să facă faţă plăţilor asistenţilor personali ai
persoanelor cu dizabilităţi, a precizat premierul.

(Sursa: hotnews.ro)
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• Consiliul Fiscal: Scenariul revizuit al Guvernului pare mai optimist
în raport cu evoluția economiei/ Apreciem un nivel probabil al
deficitului bugetar în jur de 9,8% din PIB în 2020

Consiliul Fiscal apreciază drept probabilă materializarea unui gol total de
venituri fiscale și din contribuții de asigurări plus alte venituri la nivelul
anului 2020 (potrivit execuției cash) de aproximativ 6,5-7,5 mld. lei
(circa 0,65%-0,75% din PIB). ”Acest gol provine pe de o parte din
evaluarea optimistă a ANAF, a sumelor recuperabile în acest an din
obligațiile amânate la plată de firme, precum și din probabilitatea ridicată
ca sumele aferente închirierii benzilor de frecvență 5G să nu fie încasate
în anul curent.”, se arată în Opinia Consiliului pe marginea celei de-a
treia rectificări. Instituția condusă de Daniel Dăianu apreciază un nivel
probabil al deficitului bugetar pentru anul 2020 potrivit metodologiei
cash în jurul valorii de 9,8% din PIB, cu 0,7 pp peste estimarea MFP.

 Vezi aici Opinia integrală a Consiliului Fiscal.

Trebuie menționat faptul că acest gol de venituri identificat de CF la
nivelul anului 2020 este recuperabil în anul următor sprijinind execuția
cash. Din perspectiva execuției potrivit metodologiei ESA, aceasta nu
este influențată de elementele identificate de CF care conduc la acest gol
de venituri pentru anul în curs.

Ce mai arată concluziile Consiliului Fiscal:

 Șocul economic al pandemiei este mai puternic decât cel provocat
de Marea Recesiune. Marea Închidere (Lockdown) a condus la o
scădere dramatică, de două cifre, a PIB în cele mai multe țări din
UE în trimestrul II din acest an. Trimestrul III a consemnat o
revenire puternică a activității economice. Combaterea pandemiei
și a crizei economice induse a reclamat o mobilizare de resurse
exemplară. Bugetele publice au trecut în prim plan pentru
combaterea efectelor pandemiei și crizei economice, chiar dacă
bănci centrale au continuat, sau extins operațiuni neconvenționale
-prin relaxare cantitativă (QE) și rate de politică monetară foarte
joase (inclusiv negative în termeni nominali în cazul BCE). Ce
practică însă economii dezvoltate (în care se emite monedă de
rezervă), inclusiv achiziții masive de obligațiuni guvernamentale,
nu își permit economii emergente, care se confruntă cu
constrângerea valutară, care au economii mai puțin robuste, cu
deficite importante.

http://www.consiliulfiscal.ro/Opinia Consiliului Fiscal rectificare 3 2020.pdf
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 Valul doi al Pandemiei întrerupe/încetinește revenirea economiilor
în trimestrul IV a.c. În UE se profilează o evoluție în formă de W a
economiilor din cauza unei probabile contracții economice în
trimestrul IV din acest an, după cum anticipează BCE și CE. Se
prognozează un declin al activității economice în UE de 7,4% în
acest an.

 Proiectul celei de-a treia rectificări bugetare majorează proiecția de
deficit bugetar pentru anul 2020 cu 0,5 pp din PIB, respectiv până
la un nivel de 9,1%, în principal ca urmare a impactului nefavorabil
și de amploare asupra încasărilor bugetare al facilității de amânare
la plată a obligațiilor bugetare, a deteriorării cadrului
macroeconomic comparativ cu cel avut în vedere anterior, precum
și a unor neajunsuri în construcția bugetară.

 Dincolo de nivelul extrem de ridicat al deficitului bugetar pentru
anul în curs, care va conduce la o majorare corespunzătoare a
datoriei publice, poziția finanțelor publice de la finele anului 2020
este importantă întrucât reprezintă punctul de pornire al
construcției bugetare pentru anul 2021. Chiar dacă execuția
bugetară aferentă anului 2020 cuprinde și unele elemente de tip
one-off(evaluate de CF la circa 1,5-2% din PIB,din care 0,4 pp
finanțate prin transferuri UE), respectiv măsurile destinate luptei cu
efectele pandemiei COVID-19, o foarte mare parte a deficitului
bugetar este de natură structurală și se va manifesta și în
viitor.

 Considerând măsurile de politică fiscală deja adoptate (majorarea
pensiilor, salariilor, alocațiilor pentru copii potrivit calendarului
anunțat de Guvern) și eliminând măsurile de tip one-off, punctul de
plecare al deficitului bugetar pentru anul 2021 va fi de circa 8% din
PIB.

 Având în vedere că efectele pandemiei se vor manifesta și în anul
2021, cel puțin o parte din măsurile one-offvor fi probabil
menținute, ceea ce ar conduce la un punct de plecare al deficitului
bugetar pentru anul 2021 și mai ridicat, posibil în jur de 9% din
PIB. Ultimii ani au consemnat o creștere puternică a cheltuielilor
de personal și a celor cu asistența socială ca procent în PIB și
venituri fiscale. Această evoluție, din păcate, se reflectă și în
creșterea puternică a deficitului structural al bugetului public.
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În 2020 s-a atins un vârf din acest punct de vedere, cheltuielile de
personal și cele cu asistența socială reprezentând 92,3% din veniturile
fiscale (inclusiv CAS). Această situație nu este sustenabilă în sine și
cu atât mai mult este de judecat din perspectiva necesității
corecției macroeconomice și bugetare.

 În acest context, caracterizat de niveluri foarte înalte ale deficitului
bugetar, este obligatorie o corecție care să conducă pe termen
mediu la niveluri mult diminuate ale deficitului bugetar și care
să ancoreze așteptările creditorilor către o traiectorie sustenabilă a
politicii fiscal-bugetare. O corecție macroeconomică imaginată ca
fiind ajutată printr-o scădere drastică a dobânzilor pe piață
monetară din România, prin injecții substanțiale de lichiditate de
către BNR și operații cu titluri de stat pe piața financiară internă,
este contraproductivă; s-ar pierde încrederea în moneda națională,
inflația ar fi stimulată mult, ar fi un dezastru pentru stabilitatea
financiară și economică.

 Anunțarea unui plan multianual credibil de consolidare
fiscală/bugetară ar putea să ofere răgazul necesar pentru o abordare
graduală, care să afecteze cât mai puțin revenirea economiei.
Corecția macroeconomică (reducerea deficitului bugetar) trebuie să
aibă în vedere atât restructurare de cheltuieli, cât și venituri
fiscale/bugetare în creștere. Este falsă teza că nu pot fi mărite
venituri fiscale/bugetare, mai ales prin lărgirea bazei de impozitare.

 Regimul fiscal trebuie să fie transparent și echitabil; toți cetățenii și
firmele să plătească -să se elimine portițe (loopholes) care fac
regimul fiscal inechitabil. Să nu se tolereze evaziunea fiscală, ca și
optimizări fiscale incorecte (tax avoidance), rente necuvenite. O
absorbție intensă de fonduri europene, care să valorifice aproape
dublarea volumului de resurse alocate României pentru perioada
2021-2027 (prin apariția Planului european de Redresare Next
Generation EU de 750 miliarde euro, din care România ar beneficia
de 33,2miliarde euro) ar ajuta mult efortul de corecție
macroeconomică în următorii 3-4 ani.

(Sursa: hotnews.ro)
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• Administrația Gradea împreună cu sindicatul său de casă pun în
pericol toate drepturile salariaților din Televiziunea Publică prin
refuzul de a negocia un
nou CCM!

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind și MediaSind TVR au
luat act de comunicatul Serviciului Comunicare, Relații Publice din
Protocol din Societatea Română de Televiziune transmis astăzi, 23
noiembrie 2020, prin care anunță că actualul Contract Colectiv
de Muncă va fi negociat abia după 90 de zile de la data încetării de
alertă!

SRJ MediaSind și MediaSind TVR atrag atenția că această decizie,
agreată împreună cu sindicatul său de casă, pune în pericol toate
drepturile prevăzute în CCM, inclusiv cele negociate de SRJ
MediaSind și de Sindicatul TVR Craiova în cadrul delegației
Federației FAIR-MediaSind, cum ar fi cele 10 salarii compensatorii
în caz de concedieri, obligativitatea acordării voucherelor de vacanță
și a tichetelor de masî la maximul prevăzut de lege, indemnizația de
cazare în cuantum de 230 lei, dar și clauza de conștiință pentru toți
salariații, precum și alte drepturi importante! (amănunte aici: Noile
drepturi câștigate la negocierile colective din TVR au intrat în
vigoare! )

Interpretarea dată ce conducerea SRTV prevederilor Legii nr.55/2020
privind unele măsuri pentru prevenirea și combaterea efectelor pandemiei
de COVID 19, conform cărora valabilitatea contractelor colective de
muncă și a acordurilor colective de muncă se prelungește pe durata stării
de alertă, precum și pentru o perioadă de 90 de zile de la încetarea
acesteia, este eronată în cazul Televiziunii Publice! Precizăm că
actualul CCM expiră în data de 31 decembrie 2020, când nu mai
există certitudinea existenței unei stări de alertă. Dacă, din diferite
motive, la acea data nu va mai fi în vigoare starea de alertă, sau va fi în
vigoare o stare de urgență care nu prevede prelungirea unor astfel de
contracte, atunci, de la 1 ianuarie 2021 angajații SRTV rămân fără
drepturile din CCM și fără nicio protectie!

La fel cum Federația FIR-MediaSind a procedat în Societatea Română de
Radiodifuziune -SRR (amănunte aici: Angajații Radioului Public sunt
invitați să mandateze rezultatul negocierilor pentru semnarea
Contractului Colectiv de Muncă! ), ar fi trebuit ca și SPUSTv

https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=CnDOJ18zQiAKqL6bkAOaJey58VrZwtD4yXuNMlsOYERQyOQyVJDYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvbm9pbGVkcmVwdHVyaWNhc3RpZ2F0ZWxhbmVnb2NpZXJpbGVjb2xlY3RpdmVkaW50dnJhdWludHJhdGludmlnb2FyZQ..
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=CnDOJ18zQiAKqL6bkAOaJey58VrZwtD4yXuNMlsOYERQyOQyVJDYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvbm9pbGVkcmVwdHVyaWNhc3RpZ2F0ZWxhbmVnb2NpZXJpbGVjb2xlY3RpdmVkaW50dnJhdWludHJhdGludmlnb2FyZQ..
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=CnDOJ18zQiAKqL6bkAOaJey58VrZwtD4yXuNMlsOYERQyOQyVJDYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvbm9pbGVkcmVwdHVyaWNhc3RpZ2F0ZWxhbmVnb2NpZXJpbGVjb2xlY3RpdmVkaW50dnJhdWludHJhdGludmlnb2FyZQ..
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=MYdQbykspW8fv8MpP-E2T8LeV60VeosiU-zxFOQxih9QyOQyVJDYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvYW5nYWphdGlpcmFkaW91bHVpcHVibGljc3VudGludml0YXRpc2FtYW5kYXRlemVyZXp1bHRhdHVsbmVnb2NpZXJpbG9ycGVudHJ1c2VtbmFyZWFjb250cmFjdHVsdWljb2xlY3RpdmRlbXVuY2E.
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=MYdQbykspW8fv8MpP-E2T8LeV60VeosiU-zxFOQxih9QyOQyVJDYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvYW5nYWphdGlpcmFkaW91bHVpcHVibGljc3VudGludml0YXRpc2FtYW5kYXRlemVyZXp1bHRhdHVsbmVnb2NpZXJpbG9ycGVudHJ1c2VtbmFyZWFjb250cmFjdHVsdWljb2xlY3RpdmRlbXVuY2E.
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=MYdQbykspW8fv8MpP-E2T8LeV60VeosiU-zxFOQxih9QyOQyVJDYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvYW5nYWphdGlpcmFkaW91bHVpcHVibGljc3VudGludml0YXRpc2FtYW5kYXRlemVyZXp1bHRhdHVsbmVnb2NpZXJpbG9ycGVudHJ1c2VtbmFyZWFjb250cmFjdHVsdWljb2xlY3RpdmRlbXVuY2E.
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împreună cu conducerea instituției să demareze negocierile începând cu
data de 1 noiembrie 2020 și să încheie un nou Contract Colectiv de
Muncă până la sfârșitul acestui an. Nimic nu i-a oprit să negocieze
CCM , mai ales că nu au de unde să cunoască ce situație va exista în
data de 31 decembrie 2020!

Având în vedere această nouă manevră a conducerii TVR împreună cu
așa-zisul său sindicat reprezentativ de a pune în pericol, (pentru a câta
oară?!?), drepturile din TVR, solicităm tuturor angajaților instituției să se
delimiteze de această nouă diversiune și să părăsească de urgență acest
sindicat care, în repetate rânduri, mai ales în timpul disponibilizărilor
(amănunte aici Concedierile colective n TVR n urma
discuţiilor cu sindicatele: 872 angajaţi vor fi disponibilizaţi ) și-a
arătat adevărata față.

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR)

• CNAS: Serviciile medicale paraclinice pot fi acordate oriunde în
ţară, în baza biletului de trimitere

Asiguraţii pot beneficia, începând cu data de 1 decembrie, de analize de
laborator şi investigaţii medicale paraclinice pe întreg teritoriul ţării, în
baza unui bilet de trimitere eliberat de medici aflaţi în relaţie contractuală
cu oricare dintre casele de asigurări de sănătate, potrivit unei hotărâri
adoptate de Guvern, a anunţat, marţi, CNAS.

Până în prezent, aceste servicii puteau fi acordate doar de către furnizorii
de servicii medicale paraclinice care se aflau în relaţie contractuală cu
aceeaşi casă de asigurări de sănătate ca şi medicul care a emis biletul de
trimitere.

Potrivit unui comunicat de presă al CNAS, ca urmare, furnizorii de
servicii paraclinice care au încheiate două contracte, respectiv cu casa de
asigurări de sănătate în a cărei rază administrativ-teritorială îşi au sediul
lucrativ, filiale sau puncte de lucru înregistrate şi autorizate şi cu Casa
Asigurărilor de Sănătate a Apărării, Ordinii Publice, Siguranţei Naţionale
şi Autorităţii Judecătoreşti vor rămâne în relaţie contractuală cu o singură
casă de asigurări de sănătate pentru care vor opta.

https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=P1OVyD_EPidEFGLEtZAjU3Dm5apXhJf6FcGuiYvd2uhQyOQyVJDYCAFodHRwczovL3d3dy5tZWRpYWZheC5yby9jdWx0dXJhLW1lZGlhL2NvbmNlZGllcmlsZS1jb2xlY3RpdmUtaW4tdHZyLWluLXVybWEtZGlzY3V0aWlsb3ItY3Utc2luZGljYXRlbGUtODcyLWFuZ2FqYXRpLXZvci1maS1kaXNwb25pYmlsaXphdGktMTAxMjk2NTM.
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=P1OVyD_EPidEFGLEtZAjU3Dm5apXhJf6FcGuiYvd2uhQyOQyVJDYCAFodHRwczovL3d3dy5tZWRpYWZheC5yby9jdWx0dXJhLW1lZGlhL2NvbmNlZGllcmlsZS1jb2xlY3RpdmUtaW4tdHZyLWluLXVybWEtZGlzY3V0aWlsb3ItY3Utc2luZGljYXRlbGUtODcyLWFuZ2FqYXRpLXZvci1maS1kaXNwb25pYmlsaXphdGktMTAxMjk2NTM.
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CNAS susţine că va fi redusă astfel "birocraţia" din sistem, prin
eliminarea evidenţelor distincte şi a raportărilor lunare ale serviciilor
prestate către cele două case de asigurări cu care aveau încheiate
contracte.

"Această reglementare este necesară pentru a facilita accesul asiguraţilor
la investigaţiile paraclinice recomandate de medicii specialişti. Sperăm ca
în scurt timp să asigurăm acelaşi regim de utilizare şi pentru prescripţiile
medicale, astfel încât medicamentele prescrise să poată fi eliberate de
orice farmacie de pe teritoriul ţării. Acest proiect este în curs de finalizare,
însă va fi necesară o perioadă de testare pentru a ne asigura că, odată
implementat, va funcţiona fără sincope", a declarat preşedintele CNAS,
Adela Cojan, citată în comunicat.

CNAS aminteşte că printre documentele a căror valabilitate a fost
prelungită până la data de 31 decembrie se numără şi biletele de trimitere
pentru specialităţile paraclinice, iar pentru trimestrul al IV-lea al acestui
an fondurile alocate pentru investigaţii au fost suplimentate cu 63,7
milioane lei.

De asemenea, pentru a facilita accesul la servicii medicale paraclinice
acordate în ambulatoriul de specialitate necesare monitorizării pacienţilor
diagnosticaţi cu boli oncologice, diabet zaharat, cu boli cardiovasculare,
boli rare, boli neurologice şi boli cerebrovasculare, conform HG
820/2020, a fost reglementată decontarea acestor investigaţii la nivelul
valorii realizate.

"Investigaţiile paraclinice sunt recomandate de către medicul specialist
pentru diagnosticarea şi monitorizarea unor afecţiuni. Medicul poate
decide, după caz, realizarea investigaţiilor în regim de urgenţă sau
emiterea unui bilet de trimitere în baza căruia pacientul se va adresa unui
furnizor de servicii medicale paraclinice", afirmă CNAS.

Hotărârea de Guvern aprobată luni modifică şi completează anexa 2 la
HG. 140/2018 pentru aprobarea pachetelor de servicii şi a
Contractului-cadru care reglementează condiţiile acordării asistenţei
medicale, a medicamentelor şi a dispozitivelor medicale în cadrul
sistemului de asigurări sociale de sănătate pentru anii 2018 - 2019.

(Sursa: Agerpres)
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• USR-PLUS cere refacerea Planului National de Redresare si
Rezilienta. Alianta spune ca va renegocia acest plan in discutiile de
intrare la guvernare

Alianta USR-PLUS solicita ca Planul national de Redresare si Rezilienta
sa fie refacut si precizeaza ca va renegocia planul in discutiile de intrare
la guvernare. "Ministerul Fondurilor Europene ignora si rateaza reformele
sociale, de mediu, de inovare si digitalizare in Planul National de
Redresare si Rezilienta", acuza Alianta.

"Astazi (luni - n.r.), 23 noiembrie 2020, Ministerul Fondurilor Europene
(MFE) a publicat pe site Planul National de Redresare si Rezilienta
(PNRR), dar in mod inexplicabil l-a retras dupa doar cateva ore. Expertii
USR-PLUS au analizat propunerile din acest plan si trag un semnal de
alarma. Draftul Planului National de Redresare si Rezilienta nu include
reforme reale si nu raspunde obiectivului european de a finanta schimbari
structurale. Acolo unde sunt amintite reforme necesare in corpul
documentului, nu urmeaza alocari de fonduri. Planul este facut din pix la
MFE si nu face decat sa dubleze finantarile deja alocate prin programele
operationale din politica de coeziune. Cu alte cuvinte, acolo unde MFE a
programat si a cheltuit prost banii europeni, vine un supliment de
finantare, dupa aceeasi logica. Din pacate, PNRR asa cum a fost gandit de
guvern, este, practic, un fel de PNDL nou, fapt ce reiese si din OUG
155/2020, precum si din proiectul de OUG de modificare a OUG 155,
lansat in dezbatere publica pe 12 noiembrie", transmite USR-PLUS,
intr-un comunicat de presa.

Inca de acum doua saptamani, USR-PLUS atragea atentia asupra
importantei pentru Romania a acestui Plan, crucial pentru ca Romania sa
poata beneficia cat mai repede de 30,4 miliarde de euro in cadrul
Mecanismului pentru Redresare si Rezilienta (MRR), mai arata sursa
citata.

USR-PLUS a prezentat cu acea ocazie cateva solutii cu privire la alocarea
si implementarea optima a resurselor europene si isi exprima deschiderea
fata de guvern pentru a contribui la elaborarea Planului.

"Am propus la nivel european 6 piloni, aliniati la 6 prioritati europene.
Acesta este consensul in Parlamentul European acum. Si i-am propus
gandindu-ma la Romania, gandindu-ma ca meritam un plan national
amplu, ambitios. Nu doar un sir de idei diferite grupate sub un singur
capitol.

https://ziare.com/usr/
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Ne putem reforma modul in care ne privim si ne utilizam resursele? Ne
putem exploata potentialul digital? Ne putem consolida economia prin
investitii in inovare? Si mai ales, putem intelege ca le datoram tinerilor un
viitor creat pentru ei, impreuna cu ei?", afirma Dragos Pislaru, coraportor
al Parlamentului European, Mecanismul de Redresare si Rezilienta.

Alianta sustine ca un plan national de reforme si investitii nu se realizeaza
intr-un subsol, ci in parteneriat social, consultare si angajare a actorilor
parte a societatii.

"USR PLUS va negocia refacerea acestui plan, vom introduce reforme
clare, trasabile si finantarea lor din acest nou fond european. Sunt multi
bani, dar sunt bani care trebuie dati pentru reforme, nu pentru carpeli. Din
pacate, asistam la un exercitiu de furat caciula, unde MFE nu se intelege
cu alte ministere, nu are viziune reformista. Pentru MFE, acesti bani sunt
doar o problema pentru care trebuie sa inventeze ceva. Si au scos ce
aveau prin sertare oricum. Trebuie un reset si o negociere serioasa, pe
care o vom face ca parte a discutiilor de intrare la guvernare, dupa 6
decembrie", precizeaza Cristian Ghinea, europarlamentar, vicepresedinte
al Comisiei de Dezvoltare Regionala din Parlamentul European, conform
sursei mentionate.

Sursa citata mai spune ca, din pacate, Guvernul a persistat in ideea unei
elaborari in cerc restrans, fara o minima transparenta sau consultare,
ignorand experienta si apelurile repetate din partea mediului de afaceri, a
partenerilor sociali, a societatii civile si a USR-PLUS. Intrucat nu
respecta structura si obiectivele Regulamentului european aflat acum in
negocieri (nici pozitia Consiliului si cu atat mai putin pe cea a
Parlamentului European), acest plan nu trebuie trimis la Bruxelles asa
cum este, ci trebuie clar revizuit.

Mai jos, doar cateva dintre problemele documentului:

"I Probleme de legalitate si structura

I.1 Ratarea cvasi-completa a finantarii reformelor structurale

Reformele structurale sunt tratate superficial, pentru a fi bifate, desi ar
trebui sa fie punctul central al planului. Pentru asta a creat UE noul
instrument de finantare. E o oportunitate de reconfigurare completa a
economiei Romaniei pe termen mediu si lung, nu doar o pusculita de
cheltuit bani. Comisia Europeana nu are cum sa accepte acest document,
ar incalca litera si spiritul reglementarii europene.

https://ziare.com/dragos-pislaru/
https://ziare.com/cristian-ghinea/
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MFE da dovada de habarnism.

I.2 Ignorarea in cadrul PNRR a dimensiunii coeziunii sociale

Guvernul isi bate joc de populatia vulnerabila - practic, PNL nu include
nimic pe zona de coeziune sociala in PNRR. Copiii, tinerii, varstnicii,
persoanele cu dizabilitati, celelalte categorii vulnerabile sunt practic
excluse din PNRR.

USR PLUS considera ca PNRR trebuie sa fie un plan care sa arate
solidaritate pentru cei care au fost loviti de criza si cerem ca minim 14%
din PNRR sa fie investiti in pilonul Social si pentru copii si tineri. Acum
intelegem de ce societatea civila a fost exclusa de la discutii - pentru ca in
PNRR nu exista societatea civila ca partener. Avand in vedere cat a
preluat societatea civila din efortul de rezilienta pe timpul pandemiei,
planul PNL este efectiv bataie de joc.

II Probleme de alocare si oportunitate
II.1 Ducerea in derizoriu a Cercetari - Dezvoltarii - Inovarii

Guvernul duce in derizoriu partea de Cercetare-Dezvoltare - o alocare de
275 de milioane de euro (0,9%) este efectiv o bataie de joc. Noi, la USR
PLUS, vedem cel putin 5% (1,5 miliarde) investite in dezvoltarea de noi
tehnologii si materiale, pentru a putea fi in avangarda Europei si nu pe
ultimul loc in Tabloul European al Inovarii 2020, avand un decalaj de
peste 68% fata de media UE.

II.2 Minimizarea transformarii digitale a Romaniei

Desi este clar ca transformarea digitala este o prioritate cruciala a UE si
ca Regulamentul prevede o alocare de minim 20% in cadrul Planurilor
Nationale pentru digital, se pare ca MFE incalca aceasta prevedere cu o
alocare de doar 2,3% pentru digitalizare efectiva in sectorul public (700
de milioane de euro). Chiar daca am insuma si totalul alocarii pentru
sectorul privat, tot nu am ajunge la 20% din alocare (6,08 miliarde de
euro).

Noi, la USRPLUS, credem drumul catre o societate digitala aduce
beneficii clare atat in plan administrativ, prin simplificare si eficienta, cat
si din perspectiva economica, avand in vedere ambitia noastra de a
dezvolta Romania intr-un pol de excelenta la nivel european. Iar pentru a
putea realiza un astfel de plan, este obligatoriu sa investim resurse
adecvate.

https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/stiri/bataie/
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II.3 Neintelegerea Pactului Ecologic European

Transformarea verde nu inseamna doar masuri de amenajare a teritoriului,
ci presupune modificari structurale in lanturile de valoare, inovare, noi
locuri de munca, economie circulara etc.

Pe unul din subiectele sensibile pentru societatea romaneasca, protejarea
padurilor, Guvernul nici macar nu spune ceva concret. Aici, noi, la
USRPLUS, am explicat clar ce trebuie facut. Link catre angajamentul de
guvernare USR PLUS "Impadurim Romania": Din fondurile de mediu, de
exemplu, MFE aloca doar 300 de milioane de euro pentru impadurire si
indicatorul de progres este numar de puieti produsi. Angajamentul de
guvernare al USRPLUS propune 300 de milioane pentru fiecare dintre
anii de implementare ai planului de rezilienta si propune un indicator clar
si concret: zeci de mii de hectare efectiv impadurite. MFE deschide calea
aruncarii de bani europeni in obiective care nu se vad in realitatea din
teren.
De asemenea, se rateaza complet oportunitatea reprezentata de
componenta de Cladiri / Constructii a Pactului Ecologic European:
renovarea energetica aprofundata a cladirilor publice si rezidentiale ar
avea un impact pozitiv pe multiple directii.

Pe de-o parte, trebuie avut in vedere impactul social major, in special in
aceasta perioada de criza economica generata de criza sanitara (locatarii/
ocupantii cladirilor vor putea consuma exact cat au nevoie si cand au
nevoie si, prin urmare, ar face economii importante la costurile cu
intretinerea care, in cazul cladirilor publice, s-ar transforma in fonduri
directionate catre investitii vitale pentru comunitatile respective) si cel
asupra mediului inconjurator (cladiri eficiente energetic inseamna mai
putine emisii de gaze cu efect de sera si, prin urmare, o calitate a aerului
mult imbunatatita).

Pe de alta parte, un adevarat program national de renovare energetica
aprofundata a cladirilor ar crea un intreg ecosistem economic cu valoare
adaugata ridicata: vorbim despre executia respectivelor lucrari, dar si
despre fabricarea elementelor necesare - materiale de constructii cu
impact scazut asupra mediului pe intreaga durata de viata, termosisteme,
panouri solare, panouri fotovoltaice, pompe de caldura, contoare
inteligente. Prin urmare, de ce sa importam toate aceste elemente, cand le
putem produce in Romania, chiar in regiunile care vor trece prin tranzitia
de la carbune si o economie bazata pe combustibili fosili catre o
economie verde si sustenabila?

https://ziare.com/stiri/gaze/
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Daca 40% din fondurile PNRR trebuie sa mearga spre Tranzitia verde, iar
cladirile sunt responsabile de 36% din emisiile de gaze cu efect de sera,
inseamna ca cel putin 4 miliarde de euro ar trebui sa mearga catre
renovarea energetica aprofundata a cladirilor, propunere in perfecta
corelare cu New Renovation Wave, noua strategie a Comisiei Europene
cu privire la performanta energetica a cladirilor.

III Probleme legate de implementare si absorbtie

III.1 Capacitate de absorbtie

Nu este deloc clar cum isi propune guvernul sa reuseasca brusc sa isi
tripleze aproape rata de absorbtie a fondurilor, in conditiile in care anul
acesta au absorbit doar 5,7 miliarde de euro in conditii de relaxare a
regulilor, iar proiectia lor pentru anii urmatori este de absorbtie de peste
10 miliarde, chiar 13 in 2023. Daca acesti bani vor fi folositi prin aceleasi
mecanisme greoaie ale MFE, atunci riscam sa nu ii folosim. Sa nu uitam
ca MFE a promis bani de urgenta pentru spitale la inceputul pandemiei si
abia in noiembrie a semnat unele contracte - a durat un an in situatie de
criza, pentru proiecte simple, cat vor dura pentru proiectele complexe din
PNRR?", mai transmite Alianta in comunicatul de presa.

(Sursa: ziare.com)

• Klaus Iohannis: Vaccinurile, odată aprobate, sunt sigure, eficiente
și reprezintă singura soluție viabilă de a pune capăt pandemiei

Vaccinurile, odată aprobate de organismele internaționale de profil, sunt
sigure, sunt eficiente și reprezintă singura soluție viabilă de a pune capăt
acestei pandemii, a afirmat luni președintele Klaus Iohannis, după o
ședință la Palatul Cotroceni cu miniştrii Apărării, Sănătăţii şi de Interne și
care a avut ca subiect central campania de vaccinare anti-coronavirus.

„Vaccinul anti-COVID a devenit la ora actuală speranța noastră de a ne
reîntoarce cât mai curând la o viață normală” iar „acum, când vaccinurile
s-au transformat într-o certitudine, începem să întrezărim, cu optimism,
ieșirea din această criză medicală de proporții”, a spus șeful statului.

În ceea ce privește strategia de vaccinare anti-COVID în România,
aceasta va fi supusă aprobării în ședința Consiliului Suprem de Apărare a
Țării într-o ședință care va fi convocată „în perioada imediat următoare”.

https://ziare.com/stiri/spitale/
https://ziare.com/stiri/contracte/
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 Vaccinarea propriu-zisă se va face „etapizat” începând cu
„grupurile prioritare” din care fac parte:

 tot personalul din domeniul sănătății
 personalul din centre rezidențiale și medico-sociale
 populația cu risc ridicat de evoluție severă
 personalul din domenii-cheie, esențiale bunei funcționări a

societății.

La întâlnirea de la Cotroceni, care a început la ora 14.00, au participat,
alături de șeful statului, Nicolae Ciucă, Marcel Vela, și Nelu Tătaru.

HotNews.ro a transmis VIDEO și LIVETEXT cele mai importante
declarații ale președintelui Iohannis:

 Pandemia de COVID-19 ne-a modificat tuturor radical viețile, a
afectat global starea de sănătate a oamenilor și capacitatea de
funcționare a economiilor. Limitarea efectelor acestei pandemii
este o prioritate zero pentru toate guvernele lumii, iar cercetătorii
încearcă să ne ofere cât mai repede soluția pentru ieșirea din
această criză. Vaccinul anti-COVID a devenit la ora actuală
speranța noastră de a ne reîntoarce cât mai curând la o viață
normală.

 La începutul pandemiei a existat foarte multă incertitudine, au fost
foarte multe necunoscute, care au transformat lupta cu virusul
SARS-COV-2 într-o veritabilă cursă pe care am dus-o împotriva
unui adversar redutabil.

 Însă acum, când vaccinurile s-au transformat într-o certitudine,
începem să întrezărim, cu optimism, ieșirea din această criză
medicală de proporții.

 Până atunci, oricât de greu ne-ar fi, trebuie să avem răbdare, să
respectăm cu responsabilitate măsurile de prevenție aflate în
vigoare, care încep să dea rezultate, pentru că evoluția pandemiei la
noi în țară rămâne în continuare una deosebit de îngrijorătoare.

 La momentul în care vaccinurile vor ieși din producție, va trebui să
ne asigurăm că suntem pregătiți să le putem distribui tuturor, în
mod echitabil. De aceea, am convocat astăzi o întâlnire cu
ministrul Sănătății, ministrul Apărării și ministrul Afacerilor
Interne pentru a discuta aspectele legate de campania de vaccinare
anti-COVID.

 De eficiența acestei campanii depinde în mare măsură stoparea
pandemiei și, implicit, protejarea vieții românilor.
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 Avem de-a face cu o adevărată problemă de securitate națională, pe
care o abordăm cu maximă responsabilitate, pentru a garanta
siguranța cetățeanului.

 Autoritățile s-au mobilizat foarte bine și, la ora actuală, avem o
Strategie de vaccinare anti-COVID, care va fi aprobată în zilele
următoare, și avem organizată o structură clară, Comitetul Național
de Coordonare a activităților privind vaccinarea împotriva
SARS-COV-2.

 De asemenea, au fost stabilite toate mecanismele de aprovizionare,
stocare și implicare a resurselor umane de la diferite niveluri,
precum și planul de acțiune, cu etape clare.

 Strategia de vaccinare anti-COVID va fi supusă aprobării în ședința
Consiliului Suprem de Apărare a Țării, pe care o voi convoca în
perioada imediat următoare.

 Vreau să subliniez că cele trei ministere – Ministerul Sănătății,
Ministerul Apărării Naționale și Ministerul Afacerilor Interne - au
colaborat foarte bine pentru stabilirea responsabilităților și a căilor
de acțiune, pentru pregătirea corespunzătoare a procedurilor şi
asigurarea disponibilității personalului medical pentru derularea
procesului de vaccinare în condiții de maximă siguranță.

 Am discutat și despre necesitatea ca serviciile medicale de
vaccinare să fie ușor accesibile pentru categoriile țintă, ceea ce
implică un efort logistic și de transport în condiții sigure, adaptate
caracteristicilor noului vaccin.

 Conform strategiei, din grupurile prioritare pentru vaccinare
împotriva SARS-CoV2 fac parte: personalul din domeniul sănătății,
tot personalul din domeniul sănătății, ca și cel din centre
rezidențiale și medico-sociale, populația cu risc ridicat de evoluție
severă în cazul infecției și personalul din domenii-cheie, esențiale
bunei funcționări a societății.

 Vaccinarea se va face etapizat, iar definirea etapelor de vaccinare și
inițierea acestora vor fi stabilite în funcție de aprobarea, producția
și alocarea unuia sau mai multor vaccinuri către fiecare țară,
folosindu-se o procedură specifică în funcție de vaccin.

 Vaccinarea se va realiza la locul de muncă pentru personalul din
domeniul sănătății și prin centrele de vaccinare fixe și mobile,
echipe mobile, rețeaua de medicină de familie și centre
drive-through pentru celelalte categorii de populație.

 Strategia de distribuție va ține cont de condițiile specifice de
stocare și transport necesare pentru fiecare vaccin în parte,
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Ministerul Apărării fiind cel care va asigura gestionarea
depozitului central, precum și a celor 6 depozite regionale, de unde
se va face distribuția către centrele de vaccinare locale fixe și
mobile.

 Comunicarea clară și transparentă cu cetățenii, și în special cu
grupurile țintă, este esențială, la fel ca și combaterea dezinformării
și a diseminării informațiilor false.

 Toate informațiile oficiale vor fi comunicate pe un site special,
dedicat campaniei. Comitetul național de coordonare a avut deja
discuții atât cu organizațiile profesionale, cât și cu asociațiile de
pacienți și își propune în continuare să deruleze o serie de întâlniri
cu corpul medical, dar și cu reprezentanții mass-media.

 Este foarte important de știut că vaccinurile, odată aprobate de
organismele internaționale de profil, sunt sigure, sunt eficiente și
reprezintă singura soluție viabilă de a pune capăt acestei pandemii.

(Sursa: hotnews.ro)

• IMM-uri: Suntem de acord cu majorarea salariului minim care sa
acopere inflatia pe 2020

IMM-urile sunt de acord cu o majorare a salariului minim de la 1 ianuarie
care sa acopere rata inflatiei de 2,2%, a declarat presedintele Consiliului
National al Intreprinderilor Private Mici si Mijlocii (CNIPMMR), Florin
Jianu. Seful IMM-urilor este de acord ca majorarea sa acopere o
eventuala pierdere de putere de cumparare din partea angajatilor.

"Vineri am avut Conventia Nationala (Conventia Nationala a Consiliului
National al Intreprinderilor Private Mici si Mijlocii din Romania) si am
un mandat din partea colegilor mei, iar mandatul e acela sa fim de acord
cu o crestere care sa acopere rata inflatiei, adica 2,2%. Este normal sa fim
de acord cu acest lucru pentru a acoperi o eventuala pierdere de putere de
cumparare din partea angajatilor. Nu putem fi de acord cu o crestere asa
cum este ea propusa de catre sindicate pentru ca, in acest moment,
economia Romaniei nu are capacitatea sa plateasca noi cresteri de salarii",
a declarat Jianu.

Acesta este de parere ca majorarea salariului minim are consecinte si
asupra celorlalte salarii pentru ca o grila salariala intr-o companie, intr-o
institutie publica a statului se bazeaza pe salariul minim.

https://ziare.com/economie/rata-inflatiei/
https://ziare.com/florin-jianu/
https://ziare.com/florin-jianu/
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"Noi trebuie sa privim in ansamblu felul in care este crescut acest salariu
minim. In egala masura, salariul minim are impact si asupra amenzilor.
De exemplu, toate se raporteaza la salariul minim pe economie. Inca o
data, insa, nu este nicio decizie luata. Se va discuta. Guvernul nu a
exprimat un punct de vedere in acest sens", a mai spus Jianu.

Cele mai dorite beneficii extrasalariale la cele mai bune costuri pentru
compania ta: card de masa Up Dejun cu 0 costuri de emitere + abonament
medical Regina Maria la cel mai bun pret de pe piata: de la 3
euro/luna/angajat. Obtine oferta AICI!

Potrivit lui, este nevoie de un mecanism de stabilire a salariului minim pe
economie, care sa fie corelat cu inflatia, productivitatea muncii, evolutia
economica.

"De mult prea mult timp nu avem un mecanism de stabilire a acestui
salariu minim pe economie. El este supus arbitrariului. Vine un Guvern si
spune: Eu il vad in felul acesta. Vine un Guvern si are un alt tip de
gandire. El, insa, trebuie sa mearga pe tot ceea ce inseamna acoperirea
inflatiei, pe ceea ce inseamna productivitatea muncii, pe ceea ce inseamna
cresterea sau descresterea economica pentru ca nu poti sa te comporti la
fel cand ai descrestere economica sau cand esti intr-o criza. Si trebuie sa
existe formule matematice. Guvernul a venit anul trecut pentru prima
oara si a prezentat un tip de modelare, care nu a prezentat insa o
perspectiva", a mai spus seful IMM-urilor.

(Sursa: ziare.com)

• Ajutoare de stat: Marți, antreprenorii primesc primele contracte la
Măsura 2. La Măsura 1 nici jumătate din primul calup nu au semnat
tractele primite (ministru)

Marți, 24 noiembrie, Ministerul Economiei va trimite primele contracte
de finanțare către solicitanții eligibili la ajutoarele de stat de
2.000-150.000 euro din Măsura 2, a declarat, luni seara, ministrul. Virgil
Popescu a mai spus că, la Măsura 1 - microgranturi de câte 2.000 de euro,
nici jumătate dintre cei 5400 de solicitanți care au primit contracte de
finanțare în primul calup nu au semnat până luni seara.

https://bit.ly/2V8jhUl
https://bit.ly/2V8jhUl
https://bit.ly/2V8jhUl
https://bit.ly/2V8jhUl
https://ziare.com/economie/criza/
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Reamintim că, procedural, la Măsura 1, beneficiarii au la dispoziție 5 zile
de la primirea contractului de finanțare de la minister, în aplicația
electronică, până la semnarea electronică a contractului și trimiterea
înapoi prin celași sistem online. Dacă ratează termenul, oamenii vor
pierde finanțarea. La Măsura 2, acest termen este de 20 de zile.

„Astăzi (luni - n.r.) a început evaluarea pentru Măsura 2 ,
mâine se vor trimite primele contracte și pentru Măsura
2” - a spus Popescu, la Realitatea TV.

La Măsura 1, Ministerul Economiei a trimis deja 5.400 de contracte de
finanțare către beneficiarii eligibili, prin aplicația electronică pentru
granturi, iar luni seara urma să se mai trimită 3.000.

„A început evaluarea săptămâna trecută la Măsura 1, la
primele 5.400 de firme, am trimis contractele, la ora actuală
s-au întors de la semnare 3.000 de contracte semnate de
antreprenori. Probabil că în perioada următoare vor veni de
la semnare și celelalte 2.400 de contracte. În seara aceasta
mai pleacă un lot de aproape 3.000 de contracte și tot așa ,
din zi în zi, până la sfârșitul săptămânii acestia sau începutul
săptămânii viitoare sper să finalizăm evaluarea pentru cele
29.000 de cereri depuse pentru acel microgrant de 2.000 de
euro”, a mai spus ministrul Economiei.

El a explicat că procedurile de evaluare a cererilor de fnanțare durează
mai mult la Măsura 2 decât la Măsura 1.

„Procedura e așa: le evaluăm, sunt eligbile, trimitem
contractul la semnare. Contractul nu se trimite prin poștă, se
pune în aplicație, este electronic. Se download-ează de către
beneficiar, se semnează electronic și se încarcă înapoi în
aplicație. Totul se face în interacțiune semi-automată. Este
semi-automată pentru că există și niște declarații la început
pe care le-au depus din partea beneficiarului sau a
împuternicitului companiei și acolo este încărcat un fișier și
trebuie să deschizi acel fișier să vezi că această declarație.
După ce este semnat în agenții de către reprezentanții
ministerului prin agenții, automat este vizibil la bancă. Și
banca are banii deja în cont și transferă automat în baza
contractului, către beneficiar.

https://granturi.imm.gov.ro/auth/login?sessionExpired=true
https://granturi.imm.gov.ro/auth/login?sessionExpired=true
https://www.realitatea.net/
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La Măsura 2 durează mai mult procedura de verificare,
pentru că sunt 3 sau 4 fișiere de verificat semi-automat”.

Deschiderea noii sesiuni la Măsura 1

El a explicat și motivul pentru care uneori antreprenori care au depus mai
repede cererile de finanțare primesc contractul (și finanțarea) în urma
celor care au depus după ei:

„Avem 9 agenții pentru IMM, unde nu sunt foarte mulți
salariați, schema maximă este de 21, dar ei sunt 90 angajați
(în toatele cele 9 agenții - n.r), așa am găsit-o, iar angajări în
această peroadă se fac, dar mai greu. Și s-au împărțit cele
29.000 de firme către toate cele 9 agenții din teritoriu plus o
unitate de implementare centrală. Și se evaluează simultan în
toată țara aceste companii și sunt convins că vom termina
într-un timp foarte scurt această evaluare. De la numpărul 1
la numărul 2.200 și ceva se face într-o agenție, de la numărul
2.200 și ceva în altă agenție. Și așa mai departe. S-au
împărțit toate contractele și se evaluează simultan. Evident
că unele agenții poate au un număr de personal mai mare
decât altele și atunci evaluează mai repede”.

„Nu e ușor nici să schimbi mentalitățile, nu e ușor nici să obișnuiești
antreprenorul că nu mai trebuie să se plimbe. Se obișnuiește repede,
dar pe urmă începe - <<dar de ce nu-mi dai astăzi, dar de ce nu-mi
dai mâine?>>. Este o perioadă de acomodare și pentru noi, dar și
pentru antreprenori”, a mai spus ministrul Economiei.

De asemenea, el a subliniat că va fi deschisă o nouă sesiune de înscrieri la
Măsura 1 - microgranturi de 2.000 de euro, pe bugetul rămas de la prima
sesiune, de 41 milioane de euro. Popescu a lăsat de înțeles că
întreprinderile individuale și familiale care au reușit să depună cereri la
Măsura 1 în prima sesiune (din octombrie) nu vor fi finanțate, dar se vor
ptea înscrie la noua sesiune, după ce Guvernul a modificat, săptămâna
trecută, condițiile de eligibilitate.

„Avem buget pentru finanțarea Măsurii 1, unde avem și o economie
și o vom lansa... Am aprobat redeschiderea schemei 1 și or să fie
eligibile și întreprinderile indviduale și familiale, care nu au fost...” -
a mai declarat ministrul Economiei, Virgil Popescu, la Realitatea TV.
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Prin modificările operate de Guvern la schemă s-a suplimentat și bugetul
de la Măsura 2. „Sunt 22.226 de fime, nu știu câte dintre ele sunt
eligibile, probabil că marea majoritate. Sunt absolut toate
finanțate” - a mai afirmat Popescu.

Cum le-a luat Ciolacu fața USR-iștilor, anunțându-și demisia în
prime-time. Și un detaliu relevant: proiectul USR de eliminare a
pensiilor speciale ale parlamentarilor n-a ajuns în plen nici după trei
ani

Marcel Ciolacu le-a stricat USR-iștilor momentul-surpriză al campaniei
electorale. Liderii USR bătuseră în cuie planul discutat de ceva vreme în
partid ca parlamentarii să-și dea demisia pentru a arăta că sunt împotriva
pensiilor speciale de care beneficiază senatorii și deputații.

Luni, la prânz, s-a decis ca toți aleșii Uniunii să-și prezinte
marți-dimineață demisiile. Totul trebuia să fie ținut secret, însă acest
lucru nu s-a întâmplat.

La ora 19.58, când toate televiziunile se pregăteau de emisiunile de
prime-time, Marcel Ciolacu a scris pe Facebook că va demisiona din
Parlament în ultima zi de mandat pentru a nu beneficia de pensie specială.
Mai mult, el a amintit că același gest l-a făcut și în urmă cu patru ani, din
același motiv.

„Marcel Ciolacu voia să facă asta oricum, însă a aflat de demersul USR și
a vrut să speculeze momentul”, a explicat un lider PSD pentru
HotNews.ro.

Lasați în ofsaid, USR-iștii au anunțat oficial, prin vocea lui Dan Barna, că
își vor depune demisiile în bloc. Acestea însă ar urma să devină efective
tot în decembrie, înainte de expirarea mandatului actualei legislaturi.

Abrogarea a două articole din Statutul parlamentarilor i-ar lăsa fără
pensii speciale. Nu s-a făcut

Subiectul eliminării pensiilor speciale este unul speculat intens în an
electoral. Până acum, toate demersurile legislative au picat la Curtea
Constituțională, pe motiv că în cauză sunt pensiile magistraților a căror
diminuare ar afecta independența justiției.
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Eliminarea pensiilor/indemnizațiilor speciale ale senatorilor și deputaților
s-ar fi putut face rapid prin abrogarea a două articole pe această temă din
Statutul senatorilor și deputaților. Acest lucru nu s-a întâmplat însă, fiind
băgată la pachet cu celelalte pensii speciale, inclusiv ale magistraților.

USR are depus în Parlament, de trei ani, un proiect de lege care prevede
abrogarea articolelor 49 și 50 din Statutul parlamentarilor, însă nu a ajuns
nici acum la votul plenului. Responsabil de această situație e și Marcel
Ciolacu, care este președinte al Camerei Deputaților.

(Sursa: hotnews.ro)

• Epopeea pensiilor speciale: Cine le-a introdus / Cum încearcă PSD
și PNL să transforme subiectul pensiilor speciale din cartoful
fierbinte în bâta electorală

Pe 28 ianuarie, Camera Deputaţilor a adoptat cu 247 de voturi pentru și
21 de abțineri proiectul de lege care elimină pensiile speciale. Măsura îi
viza pe deputați și senatori, judecători și procurori, personalul auxiliar de
specialitate al instanțelor judecătorești și al parchetelor, funcționarii
publici cu statut special, funcționarii publici parlamentari, membrii
corpului diplomatic și consular, membrii Curții Constituționale, precum și
personalul aeronautic civil navigant profesionist din aviația civilă.

Legea a picat însă la Curtea Constituțională, pe motiv că afectează
independența justiției.

La sfârșitul lui martie - începutul lui aprilie, PSD, PNL, USR, UDMR și
PMP au anunțat că vor și susțin impozitarea progresivă a pensiilor
speciale. Cele cinci partide parlamentare au anunțat că au depus proiecte
de lege în acest sens.

După PSD, USR a anunțat pe 1 aprilie că a depus o inițiativă legislativă
(deși are un proiect deja care impozitează progresiv) pentru impozitarea
cu 90% a pensiilor speciale, definite ca pensii suplimentare faţă de pensia
contributivă.

"Proiectul USR prevede un impozit de 90% pentru toate pensiile speciale
de peste 3.500 de lei şi un impozit de 10% pentru pensiile speciale între
2.000 şi 3.500 de lei.

http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=16321
http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=16321
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24126054-epopeea-pensiilor-speciale-cine-introdus-cum-intors-impotriva-politicienilor-psd-pnl-incearca-transforme-subiectul-pensiilor-speciale-din-cartoful-fierbinte-bata-electorala.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24126054-epopeea-pensiilor-speciale-cine-introdus-cum-intors-impotriva-politicienilor-psd-pnl-incearca-transforme-subiectul-pensiilor-speciale-din-cartoful-fierbinte-bata-electorala.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24126054-epopeea-pensiilor-speciale-cine-introdus-cum-intors-impotriva-politicienilor-psd-pnl-incearca-transforme-subiectul-pensiilor-speciale-din-cartoful-fierbinte-bata-electorala.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24126054-epopeea-pensiilor-speciale-cine-introdus-cum-intors-impotriva-politicienilor-psd-pnl-incearca-transforme-subiectul-pensiilor-speciale-din-cartoful-fierbinte-bata-electorala.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24126054-epopeea-pensiilor-speciale-cine-introdus-cum-intors-impotriva-politicienilor-psd-pnl-incearca-transforme-subiectul-pensiilor-speciale-din-cartoful-fierbinte-bata-electorala.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24126054-epopeea-pensiilor-speciale-cine-introdus-cum-intors-impotriva-politicienilor-psd-pnl-incearca-transforme-subiectul-pensiilor-speciale-din-cartoful-fierbinte-bata-electorala.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23769133-barna-despre-propunerea-privind-pensiile-speciale-pnl-depus-proiectul-cateva-ore-dupa-usr-speram-nu-vorba-concurenta-politica.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23769133-barna-despre-propunerea-privind-pensiile-speciale-pnl-depus-proiectul-cateva-ore-dupa-usr-speram-nu-vorba-concurenta-politica.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23769133-barna-despre-propunerea-privind-pensiile-speciale-pnl-depus-proiectul-cateva-ore-dupa-usr-speram-nu-vorba-concurenta-politica.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23769133-barna-despre-propunerea-privind-pensiile-speciale-pnl-depus-proiectul-cateva-ore-dupa-usr-speram-nu-vorba-concurenta-politica.htm
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În aceeași zi, la o diferență de câteva ore, liderii de grup ai PNL, Daniel
Fenechiu (Senat) și Florin Roman (Camera Deputaților), au anunțat
public că au depus amendamente la proiectul de lege pentru aprobarea
Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 29/2020 privind unele măsuri
economice şi fiscal-bugetare prin care propun impozitarea progresivă a
pensiilor speciale de la 10% până la 95%.

UDMR a reamintit în aceeași zi că parlamentarii Uniunii au depus "încă
de anul trecut un proiect de lege privind impozitarea pensiilor speciale şi
aşteaptă susţinerea tuturor forţelor politice parlamentare, inclusiv a USR".

"UDMR a depus în decembrie 2019 un proiect legislativ pentru
impozitarea cu 90% a tuturor pensiilor speciale care depăşesc
indemnizaţia netă a preşedintelui ţării. Aşteptăm ca acest proiect de lege
să intre în dezbatere în luna aprilie în plenul Senatului şi aşteptăm
susţinerea tuturor forţelor politice parlamentare, inclusiv a celor de la
USR", a declarat atunci liderul senatorilor Uniunii, Cseke Attila.

Și PMP a anunțat că propune diminuarea "obligatorie" a veniturilor
politicienilor cu 30% până la trecerea crizei şi impozitarea pensiilor
speciale.

Pe 17 iunie, Camera Deputaților a votat impozitarea pensiilor speciale cu
85%. Legea a fost atacată la Curtea Constituțională, care a amânat însă
pronuntarea pentru data de 8 decembrie.

Legea a fost contestată de Curtea Supremă, care a susținut că noua "taxă"
nu doar că este discriminatorie şi reprezintă un impozit pe venit
"deghizat", dar se calculează practic asupra venitului net din pensii, după
deducerea din pensia brută a impozitului pe venit, ceea ce ar duce, de la
un anumit nivel, la un procentaj de fiscalizare calculat la pensia brută de
95%. "În aceste condiţii, prin cuantumul ridicat, măsura instituirii taxei
reprezintă o adevărată confiscare şi este de natură a afecta însăşi
substanţa dreptului. Opţiunea promovată prin legea în discuţie reprezintă
un subterfugiu prin care se aduce atingere chiar substanţei dreptului la
pensie", se afirmă în sesizare.

(Sursa:hotnews.ro)

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23769079-pnl-propune-impozitarea-progresiva-pensiilor-speciale-vezi-care-sunt-amendamentele.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23769079-pnl-propune-impozitarea-progresiva-pensiilor-speciale-vezi-care-sunt-amendamentele.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23769079-pnl-propune-impozitarea-progresiva-pensiilor-speciale-vezi-care-sunt-amendamentele.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23769079-pnl-propune-impozitarea-progresiva-pensiilor-speciale-vezi-care-sunt-amendamentele.htm
https://m.hotnews.ro/stire/23751134
https://m.hotnews.ro/stire/23751134
https://m.hotnews.ro/stire/23751134
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24096723-tema-pensiilor-speciale-folosita-din-nou-electoral-psd-cerut-plenul-camerei-deputatilor-dezbaterea-regim-urgenta-unui-proiect-lege-care-propune-impozitarea-pensiilor-speciale.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24096723-tema-pensiilor-speciale-folosita-din-nou-electoral-psd-cerut-plenul-camerei-deputatilor-dezbaterea-regim-urgenta-unui-proiect-lege-care-propune-impozitarea-pensiilor-speciale.htm
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• Ludovic Orban: “Semnăm contracte de finanțare pentru dotarea a
10 spitale din București”/ Nicușor Dan: "Sunt fericit că Guvernul şi
Ministerul Fondurilor au reuşit să aibă acest răspuns rapid"

Premierul Ludovic Orban a anunţat că luni au fost semnate contractele de
finanţare pentru 10 spitale din Capitală, iar în total finanţarea pentru
Bucureşti va fi destinată către 22 de spitale, suma fiind de 100 milioane
euro. Şeful Executivului a adăugat că în total pentru modernizarea şi
dotarea unităţilor spitaliceşti va fi alocată suma de 7,5 miliarde euro din
fonduri europene şi de coeziune, în următorii 7 ani. La eveniment au
participat și primarul general al Capitalei, Nicușor Dan, ministrul
Sănătății, Nelu Tătaru, și ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloș.

„Evenimentul de astăzi este un eveniment în care se semnează contractele
de finanţare pentru dotarea a 10 spitale din municipiul Bucureşti.
Guvernul, odată cu izbucnirea pandemiei, a întreprins demersuri la
nivelul Comisiei Europene pentru a reuşi aprobarea alocării din sume de
fonduri europene pentru înzestrarea spitalelor din România. Am reuşit să
obţinem o finanţare de 1,27 miliarde, bani destinaţi înzestrării spitalelor
cu aparate, echipamente şi orice alte investiţii necesare. Această alocare
de 1,27 miliarde este urmată de alocarea unei sume fără precedent pentru
modernizarea sistemului de sănătate. Este vorba de 6,1 miliarde euro care
vor fi alocaţi sistemului de sănătate în următorii 7 ani. 1,9 miliarde euro
prin Programul Naţional de Recuperare şi Rezilienţă şi 4,9 miliarde euro
urmează să fie alocaţi în cadrul bugetului UE 2021-2027 din fondurile de
coeziune. E vorba în total de o investiţie de aproape 7,5 miliarde euro,
investiţie care vine să suplinească absenţa unor finanţări serioase pentru
modernizarea sistemului de sănătate, pentru creşterea calităţii serviciilor
medicale în sănătate”, a afirmat Ludovic Orban luni la evenimentul de
semnare a contractelor de finanţare din fonduri europene a 10 proiecte ce
vor fi implementate de spitale din Bucureşti în scopul creşterii capacităţii
de răspuns la criza sanitară provocată de COVID -19.

Primarul General al Capitalei, Nicușor Dan, a afirmat că această criză
sanitară fără precedent necesită un răspuns rapid și că primăria Capitalei
va colabora cu Guvernul în acest sens:

“Trăim o criză sanitară fără precedent şi e nevoie de un răspuns rapid.
Sunt fericit că Guvernul şi Ministerul Fondurilor au reuşit să aibă acest
răspuns rapid. E vorba de 10 spitale, care ţin şi de reţeaua Administraţiei
Spitalelor - care ţine de Primăria Municipiului Bucureşti - şi de
Ministerul Sănătăţii, care primesc azi o finanţare pentru coronavirus.
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Vreau să vă asigur de colaborarea noastră, evident, cu spitalele din
subordinea noastră, dar şi cu celelalte structuri de sănătate naţionale. Deja
avem o colaborare foarte bună cu Direcţia de Sănătate Publică, avem o
colaborare foarte bună cu Ambulanţa Bucureşti-Ilfov. Este un efort
comun pe care trebuie să îl faceţi şi vă asigur de toată deschiderea şi
colaborarea noastră. Sunt convins că fiecare dintre cele 10 spitale, domnii
directori sunt aici, care primesc această finanţare vor folosi aceste resurse
pentru a se moderniza şi mai ales pentru a salva vieţi omeneşti”, a spus
primarul general al Capitalei, Nicușor Dan.

Prim-ministrul a adăugat că pentru Capitală este avută în vedere
finanţarea a 22 de spitale în total, iar suma ar fi de 100 milioane euro:

„Avem în plan realizarea celor trei spitale regionale pentru care s-au
semnat deja contractele de finanţare. E vorba de spitalul regional Iaşi,
Craiova şi Cluj Napoca. Avem ca obiectiv construirea de încă 10 noi
spitale de rang spital judeţean. De asemenea, modernizarea de spitale
judeţene, modernizarea de spitale municipale şi orăşeneşti, o alocare de
fonduri absolut fără precedent. Pentru Bucureşti astăzi se semnează
contractele de finanţare pentru 10 spitale. În total contractele de finanţare
pentru Bucureşti vor fi destinate către 22 de spitale, iar suma alocată
pentru dotarea spitalelor cu aparatură, echipamente şi alte investiţii
necesare va fi de peste 100 milioane euro”, a completat Orban.

(Sursa:hotnews.ro)

• Ministerul Apararii a anuntat unde vor fi depozitate vaccinurile
anti-COVID in toata tara

Ministerul Apararii Nationale a transmis, luni seara, dupa ce
presedintele Klaus Iohannis a anuntat ca institutia se va ocupa de
depozitarea vaccinului anti-COVOD, ca depozitul principal o sa fie la
Institutul National de Cercetare-Dezvoltare Medico-Militara
"Cantacuzino", iar la Timisoara, Craiova, Brasov, Cluj-Napoca, Iasi si
Constanta vor fi centre regionale.

"In cadrul sedintei de luni, 23 noiembrie, cu tema "Campania de
vaccinare anti-COVID-19, problema de securitate nationala" desfasurata
la Palatul Cotroceni si condusa de Presedintele Romaniei, Klaus Iohannis,
a fost subliniat ca Ministerul Apararii Nationale are un rol foarte
important de sprijin al efortului interinstitutional in campania de

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/securitate/
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vaccinare anti-COVID-19, revenindu-i responsabilitati de asigurare, prin
structurile de specialitate, a logisticii necesare desfasurarii acestei
campanii la nivel national. Astfel, au fost identificate centrele de
depozitare in conditii speciale a dozelor de vaccin care necesita conditii
de stocare la temperatura de -80 grade C, centrul principal fiind Institutul
National de Cercetare-Dezvoltare Medico-Militara "Cantacuzino", iar
sase spitale militare de urgenta (de la Timisoara, Craiova, Brasov,
Cluj-Napoca, Iasi si Constanta) au fost desemnate drept centre regionale
de depozitare", a transmis MApN, luni seara, printr-un comunicat de
presa.

Sursa citata a precizat ca MApN va asigura transportul dozelor de vaccin
cu mijloace terestre si aeriene, de la sosirea in tara a acestora catre
centrele regionale de depozitare si va sprijini distributia catre centrele
vaccinare din tara si echipele de vaccinare cu resursa umana calificata.

"In urma sedintei de coordonare, a reiesit foarte clar ca succesul
campaniei va depinde nemijlocit de o colaborare foarte buna si coerenta a
tuturor institutiilor responsabile de elaborarea si implementarea strategiei
de vaccinare. De asemenea a fost subliniat, inca o data, ca partea de
comunicare reprezinta aspectul foarte important care asigura indeplinirea
cu succes a misiunii pe care Ministerul Apararii Nationale si-a asumat-o
in cadrul acestui demers national de o importanta strategica pentru
Romania", se mai arata in comunicat.

Presedintele Klaus Iohannis a declarat, luni, dupa discutia cu ministrii
Apararii, Internelor si Sanatatii, cu tema "Campania de vaccinare
anti-COVID-19, problema de securitate nationala", ca Strategia de
vaccinare anti-COVID va fi supusa aprobarii intr-o sedinta CSAT pe care
o va convoca in perioada urmatoare. MApN va gestiona depozitele de
vaccinuri. Conform presedintelui, vaccinul anti-COVID a devenit
speranta noastra de a ne intoarce cat mai curand la o viata normala si,
oricat de greu ne-ar fi, trebuie sa avem rabdare, sa respectam masurile de
preventie.

(Sursa:ziare.com)

https://ziare.com/stiri/spitale/
https://ziare.com/stiri/csat/
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• ROBOR la 3 luni se menține la 2,05%

Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la
majoritatea creditelor în lei, a rămas marţi la 2,05%, potrivit datelor
publicate de Banca Naţională a României (BNR).

Indicele ROBOR la 6 luni s-a menţinut la 2,11%.

Consiliul de administraţie al Băncii Naţionale a României (BNR) a
menţinut joi, 12 noiembrie, rata dobânzii de politică monetară la nivelul
de 1,5% pe an, rata dobânzii pentru facilitatea de depozit la 1% pe an şi
rata dobânzii aferente facilităţii de creditare (Lombard) la 2% pe an.

De asemenea, Consiliul de administraţie al băncii centrale a decis
reducerea ratei rezervei minime obligatorii pentru pasivele în valută ale
instituţiilor de credit la nivelul de 5% de la 6%, începând cu perioada de
aplicare 24 noiembrie -23 decembrie 2020 şi menţinerea ratei rezervelor
minime obligatorii pentru pasivele în lei la nivelul de 8%.

ROBOR (Romanian Interbank Offer Rate) este rata medie a dobânzii la
care se împrumută, între ele, instituţiile bancare din România, în lei, iar
evoluţia sa este legată, în principal, de nivelul de lichiditate existent în
piaţă.

BNR a publicat, în mai 2019, indicele de referinţă trimestrial pentru
creditele acordate consumatorilor (IRCC), care înlocuieşte ROBOR în
calculul dobânzilor la majoritatea creditelor în lei. Nivelul acestuia,
pentru al treilea trimestru din 2019, a scăzut la 2,36%, de la 2,66% în T2
2019.

(Sursa: zf.ro)

• Ministrul Economiei spune ca finalizarea reactoarelor 3 si 4 de la
Cernavoda va aduce securitate energetica definitiva pentru Romania

Ministrul Economiei, Virgil Popescu, a declarat, luni seara, ca finalizarea
reactoarelor 3 si 4 va aduce securitate energetica definitiva pentru
Romania.

https://ziare.com/virgil-popescu/
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"Nu trebuie uitat reactoarele de la unitatile 3 si 4 de la Cernavoda. Am
parafat acel acord interguvernamental cu Guvernul SUA, vineri ne-a venit
aprobarea Comisiei Europene pentru acest acord, deci putem trece la
semnarea acordului interguvernamental. Asta inseamna ca practic putem
sa punem in aplicare acest acord. Avem finantare din partea americana.
Vorbim de un consortiu euroatlantic cu parteneri din SUA, Canada si din
Franta, evident si Romania, fiecare partener va avea finantare in asa fel
incat acest consortiu va putea sa ia decizia de investitie, sa inceapa de
anul viitor retehnologizarea Unitatii 1 si constructia Unitatilor 3 si 4", a
declarat ministrul Economiei, Virgil Popescu, la Realitatea Plus, luni
seara.

Ministrul a adaugat ca aceasta constructie a reactoarelor 3 si 4 " va aduce
securitate energetica definitiva pentru Romania".

"Pana in 2030 avem de finalizat reactorul 3. Retehnologizarea se va
termina tot asa, pana in 2027 - 2028. Daca vorbim de nuclear, vorbim de
un termen mai lung, dar daca nu il incepem si ramaneam blocati cu un
proiect cu partenerii chinezi cu care am fost blocati 7 ani de zile, nu
apucam sa il facem. Dupa parerea mea, finalizarea reactoarelor 3 si 4 va
aduce securitate energetica definitiva pentru Romania", a mai declarat
Popescu.

La inceputul lunii octombrie a acestui an, Romania si Statele Unite ale
Americii au parafat un Acord Interguvernamental extins care permite
cooperarea in ceea ce priveste domenii de importanta pentru Romania,
cum ar fi proiectul Unitatilor 3 si 4 ale Centralei Nuclearo-electrice de la
Cernavoda, retehnologizarea Unitatii 1, precum si cooperare pe diverse
paliere in domeniul nuclear civil din Romania.

Scopul Acordului Interguvernamental este dezvoltarea programului
nuclear civil din Romania prin asigurarea expertizei tehnice, de
reglementare, securitate si siguranta nucleara si, implicit, intarirea
securitatii, diversitatii, sigurantei in exploatare si stabilitatii energetice si
de mediu ale Romaniei, obiective asociate si proiectelor de investitii ale
SNN, retehnologizarea Unitatii 1 si extinderea capacitatii CNE
Cernavoda.

Acordul acopera mai multe arii de cooperare, printre care: Proiectul
Unitatilor 3 si 4, retehnologizarea Unitatii 1, cooperare in diferite domenii,
precum reglementare, schimburi intre laboratoare de cercetare si
universitati, pregatire personal, cercetare si dezvoltare.
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Aditional proiectelor actuale, Reactoarele 3 si 4 si Retehnologizarea
Unitatii 1 CNE Cernavoda, Acordul prevede si cooperarea pe termen lung
si foarte lung prin posibilitatea dezvoltarii reactoarelor modulare mici in
Romania, pe un amplasament care urmeaza a fi stabilit, in vederea
asigurarii in viitor a flexibilitatii si scalabilitatii tehnologiilor nucleare.

(Sursa: ziare.com)

• România, printre ţările UE cu cele mai mari creşteri ale preţurilor
la electricitate pentru consumatorii casnici

Preţurile medii la electricitate pentru consumatorii casnici din UE au
scăzut uşor în primul semestru din 2020, comparativ cu perioada similară
din 2019, însă au existat şi majorări, cele mai mari creşteri, în moneda
naţională, fiind înregistrate în Lituania (13,6%), Polonia (12,9%),
Luxemburg (10,5%) şi România (9,1%), în urma majorării costului
energiei, arată datele publicate marţi de Oficiul European de Statistică
(Eurostat).

În schimb, în perioada cuprinsă între prima jumătate a anului 2019 şi
prima jumătate din 2020, au fost înregistrate scăderi de preţuri, în moneda
naţională, în 16 state membre, cele mai semnificative fiind în Olanda
(minus 31%), Letonia (minus 12,8%), Slovenia (minus 11,4%), Suedia
(minus 10%) şi Estonia (minus 8,9%). Reducerile de taxe au dus la
scăderea preţurilor în Olanda, în timp ce costul energiei a fost principalul
factor pentru reducerea preţului în Letonia, Slovenia, Suedia şi Estonia.
Exprimate în euro, cele mai scăzute preţuri medii la electricitate pentru
consumatorii casnici din UE în primul semestru din 2020 au fost în
Bulgaria (10 euro/100 kWh), Ungaria (10,3 euro/100 kWh) şi Estonia
(12,4 euro/100 kWh), iar cele mai ridicate în Germania (30,4 euro/100
kWh), Danemarca (28,3 euro/100 kWh) şi Belgia (27,9 euro/100 kWh).

Preţurile medii la electricitate pentru consumatorii casnici din UE s-au
situat la 21,3 euro/100 kWh în primul semestru din 2020, în timp ce în
România preţul era de 14,59 euro/100 kWh.

În primul semestru din 2020 preţurile medii la gaze naturale pentru
consumatorii casnici din UE au fost aproape stabile şi s-au situat la 6,6
euro/100 kWh, în timp ce în România preţul era de 3,2 euro/100 kWh.
Eurostat precizează că datele pentru România sunt estimate.
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În rândul celor 24 de state din UE care raportează preţurile la gaze
naturale pentru consumatorii casnici, în primul semestru din 2020
preţurile la gazele naturale au scăzut în 18 ţări.

În perioada cuprinsă între prima jumătate a lui 2019 şi prima jumătate a
lui 2020, cele mai semnificative scăderi de preţuri ale gazelor naturale, în
moneda naţională, au fost în Letonia (minus 29,4%), Lituania (minus
19,8%), Suedia (minus 16%) şi Portugalia (minus 15,4%). Reducerile de
taxe au dus la scăderea preţurilor în Suedia, în timp ce costul energiei a
fost principalul factor pentru reducerea preţului în Letonia.

Cea mai mare creştere a preţurilor la gazele naturale s-a înregistrat în
Olanda (8%), Franţa (7,3%) şi Croaţia (5,2%). Reducerile de taxe au dus
la scăderea preţurilor în Olanda, în timp ce costul energiei a fost
principalul factor pentru reducerea preţului în Franţa şi Croaţia.

Exprimate în euro, cele mai scăzute preţuri medii ale gazelor naturale
pentru consumatorii casnici din UE în primul semestru din 2020 au fost în
Letonia, Ungaria şi România (fiecare cu 3,2 euro/100 kWh) şi Lituania
(3,6 euro/100 kWh), iar cele mai ridicate în Olanda (10 euro/100 kWh),
Suedia (9,8 euro/100 kWh), Franţa (7,9 euro/100 kWh) şi Danemarca (7,5
euro/100 kWh).

Datele Eurostat mai arată că taxele şi accizele reprezentau în UE 40% din
preţul energiei electrice plătit de consumatori şi 33% din preţul gazelor
naturale.

(Sursa: stiripesurse.ro)

• Adunarea Generală a ONU a adoptat, prin consens, rezoluţia
Cooperarea dintre ONU şi OCEMN, introdusă de România

Adunarea Generală a ONU a adoptat luni, prin consens, rezoluţia bienală
intitulată "Cooperarea dintre Organizaţia Naţiunilor Unite şi Organizaţia
de Cooperare Economică la Marea Neagră". Proiectul rezoluţiei a fost
introdus, în cadrul celei de-a 75-a sesiuni a Adunării Generale, de către
România, în calitate de preşedinţie în exerciţiu a Organizaţiei de
Cooperare Economică la Marea Neagră (OCEMN), informează Misiunea
Permanentă a României pe lângă Naţiunile Unite într-un comunicat de
presă.
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Organizaţia de Cooperare Economică la Marea Neagră joacă un rol
semnificativ în încurajarea unei culturi a dialogului în regiune, fiind una
dintre primele iniţiative de cooperare în zona Mării Negre, axată pe
iniţiative politice şi economice multilaterale, care vizează încurajarea
cooperării, păcii, stabilităţii şi prosperităţii în regiune, a arătat
Reprezentantul Permanent al României la ONU, ambasadorul Ion Jinga,
prezentând rezoluţia.

Evidenţiind elementele de noutate pe care rezoluţia le aduce în acest an,
diplomatul român a precizat că documentul conţine atât actualizări de
substanţă, cât şi de natură tehnică, inclusiv referiri la efectele pandemiei
de COVID-19 şi necesitatea ca această criză să primească un răspuns
global bazat pe unitate, solidaritate şi cooperare multilaterală.

Procesul de Cooperare la Marea Neagră a fost lansat prin semnarea
Declaraţiei de la Istanbul, la 25 iunie 1992, cu obiectivul de a accelera
dezvoltarea economică şi socială a statelor membre, în scopul realizării
unui grad superior de integrare în economia europeană şi mondială, prin
intensificarea cooperării multilaterale şi folosirea avantajelor care decurg
din proximitatea geografică şi complementaritatea economiilor naţionale.

La 5 iunie 1998, statele participante au semnat Carta OCEMN, marcând
transformarea iniţiativei politice într-o Organizaţie internaţională cu
caracter regional.

În prezent, OCEMN cuprinde 13 state membre, respectiv Albania,
Armenia, Azerbaidjan, Bulgaria, Federaţia Rusă, Georgia, Grecia,
Macedonia de Nord, Republica Moldova, România, Serbia, Turcia şi
Ucraina.

România este stat fondator al OCEMN şi a preluat mandatul de
preşedinţie în exerciţiu la data de 1 ianuarie 2020, pentru a şasea oară de
la instituţionalizarea Organizaţiei, în anul 1992. Mandatul a fost prelungit,
în condiţii excepţionale, până la 31 decembrie 2020, în scopul asigurării
continuităţii preşedinţiilor în exerciţiu ale organizaţiei.

Sub motto-ul ,,Bridging Shores Enhancing Cohesion", preşedinţia în
exerciţiu a României a acţionat în cursul anului 2020 în vederea
impulsionării cooperării orientate spre rezultate tangibile pentru regiune,
mai ales în contextul confruntării acesteia cu provocările fără precedent
legate de pandemia de COVID-19, acordând o atenţie deosebită
domeniilor cheie pentru dezvoltarea economică sustenabilă a regiunii:
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transporturi şi conectivitate, protecţia mediului înconjurător, schimbări
climatice şi energie verde, competitivitate.

(Sursa: Agerpres)

• Romania, intre cele 24 de state care nu au reusit sa aplice Directiva
privind continutul audiovizual. Comisia Europeana a lansat
proceduri de infringement

Romania se afla intre cele 24 de state, inclusiv Marea Britanie, pentru
care Comisia Europeana a lansat luni proceduri de infringement pentru ca
nu au reusit sa aplice noile reguli din Directiva privind continutul
audiovizual.

Noile reguli din UE au ca obiectiv crearea unui cadru potrivit pentru era
digitala, care sa duca la un peisaj audiovizual mai sigur, corect si divers.

Acestea consolideaza protectia publicului, in special privind siguranta
celor mai vulnerabili, precum minorii, si extinderea regulilor privind
discursul instigator la ura pe platformele de video-sharing si promoveaza
diversitatea culturala in presa audiovizuala, in acelasi timp introducand in
premiera cerinte privind independenta entitatilor care reglementeaza
presa nationala si garantarea pluralismului media.

Termenul limita pentru transpunerea Directivei in legislatie nationala a
fost 19 septembrie 2020 si doar Danemarca, Ungaria, Olanda si Suedia au
comunicat masurile de transpunere si au declarat comunicarea lor ca
finalizata.

Astfel, Comisia a trimis scrisori de atentionare catre Belgia, Bulgaria,
Cehia, Germania, Estonia, Irlanda, Grecia, Spania, Franta, Croatia, Italia,
Cipru, Letonia, Lituania, Luxembourg, Malta, Austria, Polonia,
Portugalia, Romania, Slovenia, Slovacia, Finlanda si Marea Britanie,
cerandu-le sa furnizeze informatii suplimentare.

Statele au acum la dispozitie 2 luni in care sa raspunda.

Margrethe Vestager, vicepresedinte al programului "A Europe Fit for the
Digital Age", a transmis: "Ne dorim un mediu concurential echitabil
pentru toti actorii din media si sa protejam copiii si consumatorii mai bine
cand acceseaza continut audiovizual.
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De asemenea, vrem sa garantam mai multa diversitate pe platformele
video-on-demand si un peisaj audiovizual mai corect. Din acest motiv
avem reguli comune. Audiovisual Media Services Directive merita tot
efortul nostru colectiv. Este o realizare importanta, care va stimula
diversitatea culturala in serciviile audivizuale".

Věra Jourova, vicepresedinte al "Values and Transparency", a spus: "Este
momentul care toate statele membre sa transpuna regulile si sa o faca bine.
Directiva revizuita este o piesa cheie de legislatie pentru pluralismul
media. Consolideaza independenta organismelor de reglementare a media,
incurajeaza transparenta proprietatii media si promoveaza educatia prin
media".

Thierry Breton, comisar pentru Piata International, este de parere ca
aceste noi reguli "protejeaza mai bine publicul, in special pe cei mai
vulnerabili, precum minorii"

"Ele nu ne aduc vreun beneficiu daca raman pe hartie. Fac apel la statele
membre sa adopte aceste reguli fara intarzieri pentru a asigura un mediu
online mai sigur, mai corect si mai divers".

Comisia Europeana a propus Audiovisual Media Services Directive
revizuita in mai 2016, cu o abordare nou privind platformele online.
Parlamentul European si Consiliul UE au adoptat-o in noiembrie 2018.

Principalul obiectiv este de a crea si asigura functionarea corespunzatoare
a unei singure piete europene pentru serviciile media audiovizuale,
contribuind la promovarea diversitatii culturale, oferind un nivel adecvat
de protectie a consumatorului si aparand pluralismul media.

Statele membre UE au avut la dispozitie 21 de luni pentru a transpune
aceste reguli in lege.

(Sursa: ziare.com)

• Comisia Europeana va pune la dispozitia spitalelor europene 200 de
roboti pentru dezinfectarea camerelor pacientilor folosind lumina
ultravioleta

Comisia Europeana a anuntat luni, 23 noiembrie, ca va pune la dispozitia
spitalelor europene 200 de roboti pentru dezinfectare, bugetul specific
fiind de pana la 12 milioane de euro.

https://ziare.com/europa/comisia-europeana/
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"In cadrul eforturilor sale continue de a combate raspandirea
coronavirusului si de a pune echipamentele necesare la dispozitia statelor
membre, Comisia a lansat achizitionarea a 200 de roboti pentru
dezinfectare care vor fi livrati spitalelor din intreaga Europa. In ansamblu,
un buget specific de pana la 12 milioane de euro este disponibil prin
Instrumentul de sprijin de sprijin de urgenta (ESI)", a informat CE.

Spitalele din majoritatea statelor membre si-au exprimat nevoia si
interesul de a primi acesti roboti, care pot dezinfecta camerele standard
pentru pacienti utilizand lumina ultravioleta, intr-un timp scurt chiar si de
numai 15 minute, contribuind astfel la prevenirea si reducerea raspandirii
virusului. Procesul este controlat de un operator situat in afara spatiului
care urmeaza sa fie dezinfectat, pentru a se evita orice expunere la lumina
UV.

"Dezvoltarea de tehnologii poate crea vectori ai schimbarii, un bun
exemplu in acest sens fiind robotii pentru dezinfectare. Salut aceasta
actiune menita sa ajute spitalele noastre din Europa sa reduca riscul de
infectare - un pas important in combaterea raspandirii coronavirusului",
spune vicepresedinta executiva Margrethe Vestager.

Se preconizeaza ca robotii vor fi livrati in urmatoarele saptamani.
"Europa ramane rezilienta si solidara pe parcursul crizei actuale. De la
repatrierea cetatenilor UE blocati in strainatate, pana la cresterea
productiei de masti si asigurarea faptului ca echipamentele medicale
ajung la cei care au nevoie de ele din cadrul pietei unice, actionam pentru
a ne proteja cetatenii. In prezent, aducem roboti pentru dezinfectare in
spitale, astfel incat cetatenii nostri sa poata beneficia de aceasta
tehnologie care ar putea salva vieti", precizeaza comisarul pentru piata
interna, Thierry Breton.

(Sursa: ziare.com)

• Comisia Europeana aproba schema Romaniei de 4,4 milioane euro
pentru compensarea operatorilor aeroporturilor regionale

Comisia Europeana a aprobat, in conformitate cu normele UE privind
ajutoarele de stat, schema de ajutor a Romaniei de 21,3 milioane de lei
(aproximativ 4,4 milioane de euro) in vederea compensarii operatorilor
aeroporturilor regionale pentru pagubele suferite din cauza pandemiei de
coronavirus (Covid-19), se arata intr-un comunicat publicat luni de
Executivul comunitar.

https://ziare.com/europa/ue/
https://ziare.com/europa/comisia-europeana/
https://ziare.com/europa/ue/
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Pentru a limita raspandirea pandemiei, din 16 martie 2020 autoritatile de
la Bucuresti au impus suspendarea graduala a majoritatii zborurilor
comerciale catre si dinspre Romania. Din cauza interzicerii zborurilor si a
restrictiilor de calatorie in alte state, companiile aeriene care opereaza pe
aeroporturile regionale romanesti si-au redus gradual cursele aeriene
programate, culminand cu pana la oprirea totala a operatiunilor lor, in 25
martie 2020.

Pana in 17 iunie 2020 nu au avut loc zboruri comerciale internationale pe
aceste aeroporturi, astfel incat traficul de pasageri a fost aproape de zero.
Operatiunile de trafic aerian au inceput sa fie reluate din iulie 2020

Conform schemei, de care vor beneficia operatorii aeroporturilor
romanesti cu un trafic anual de pasageri intre 200.000 si trei milioane,
autoritatile de la Bucuresti vor putea compensa acele aeroporturi pentru
pierderile nete suferite in perioada 16 martie - 30 iunie 2020, din cauza
masurilor restrictive asupra serviciilor de transport aerian intern si
international implementate de Romania si de alte tari.

Sprijinul public va lua forma granturilor directe, precizeaza Comisia
Europeana.

Comisia Europeana a evaluat masura conform cu Articolul 107 (2)(b) din
Tratatul privind functionarea Uniunii Europene (TFEU), care permite
Executivului comunitar sa aprobe masurile de ajutor de stat acordate de
statele membre pentru a compensa anumite companii pentru pagubele
directe provocate de evenimentele exceptionale, cum ar fi pandemia de
coronavirus.

Comisia Europeana a constat ca masura va compensa paguba care este
direct legata de pandemia de coronavirus si ca masura este proportionala,
deoarece compensatia preconizata nu depaseste ceea ce este necesar
pentru repararea prejudiciului.

Pe aceasta baza, Comisia a aprobat masura in temeiul normelor UE
privind ajutoarele de stat.

In temeiul Orientarilor Comisiei privind ajutoarele de stat pentru salvarea
si restructurarea intreprinderilor, statele membre pot sa sprijine
intreprinderile aflate in dificultate, cu conditia, in special, ca masurile de
sprijin public sa fie limitate in timp si ca amploare si sa contribuie la
realizarea unui obiectiv de interes comun.
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Ajutorul pentru salvare poate fi acordat pentru o perioada de maximum
sase luni, timp in care compania sa gaseasca solutii de iesire din situatia
de urgenta.

(Sursa: ziare.com)

• Poluarea aerului ramane o cauza principala a deceselor premature
in Europa

Poluarea aerului ramane o cauza principala a deceselor premature in 41
de tari europene in pofida progreselor inregistrate in reducerea emisiilor
de gaze cu efect de sera, afirma un raport publicat luni, 23 noiembrie, de
Agentia Europeana de Mediu (AEM), relateaza dpa.

Se estimeaza ca 417.000 de decese premature inregistrate in 2018 au fost
legate de poluarea cu particule in cele 41 de tari europene, intre acestea
numarandu-se si cele, pe atunci, 28 de state membre ale UE, a precizat
AEM cu sediul la Copenhaga.

Poluarea cu particule este un amestec de particule minuscule si picaturi
de lichid formate din mai multe componente, inclusiv acizi, metale si
particule de praf si sol.

Cu toate acestea, datorita calitatii mai bune a aerului, numarul deceselor
premature a scazut cu 60.000 din cauza poluarii cu particule in 2018,
comparativ cu 2009, afirma raportul.

Ozonul de la nivelul solului si dioxidul de azot au fost alte cauze
principale ale deceselor premature, precizeaza sursa citata.

Poluantii atmosferici pot provoca sau agrava problemele de respiratie,
bolile cardiovasculare si cancerul si conduc la scurtarea vietii.

Transportul rutier, agricultura, productia de energie, industria si
gospodariile au fost principalele surse de poluare a aerului.

Agentia Europeana de Mediu (AEM) a declarat ca, incepand cu anul 2000,
emisiile de oxizi de azot din transporturi au scazut semnificativ, la fel si
emisiile poluante din productia de energie, in timp ce un progres mai
redus s-a inregistrat in scaderea emisiilor din constructii si agricultura.

(Sursa: ziare.com)

https://ziare.com/stiri/gaze/
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• Liderii UE il invita pe Joe Biden la un summit la Bruxelles, in 2021,
alaturi de liderii celor 27 de state membre

Cei doi presedinti ai institutiilor europene s-au intretinut luni cu Joe
Biden, presedintele ales al SUA, si l-au invitat la Bruxelles pentru "o
reuniune speciala" anul viitor, relateaza AFP.

Joe Biden a avut discutii si cu Jens Stoltenberg, secretar general al NATO,
si care si-a exprimat satisfactia de a putea lucra "in stransa colaborare cu
el" pentru a pregati reuniunea liderilor Aliantei in 2021.

"Tocmai am discutat cu presedintele Joe Biden si l-am invitat la o
reuniune speciala la Bruxelles, anul viitor, cu liderii Uniunii Europene", a
anuntat pe contul sau de Twitter Charles Michel, presedinte al Consiliului
European.

"Sa reconstruim o alianta puternica intre UE si Statele Unite", a indemnat
el. Relatiile intre cele doua blocuri au fost tensionate si tumultuoase in cei
patru ani ai presedintiei lui Donald Trump, care considera Uniunea
Europeana "un dusman".

"L-am felicitat pentru victoria sa. Este un nou start pentru parteneriatul
mondial intre UE si SUA", a anuntat la randul sau presedinta Comisiei
Europene, Ursula von der Leyen, pe Twitter.

"O Uniune Europeana puternica si SUA puternice colaborand impreuna
pot defini o agenda mondiala bazate pe cooperare, multilateralism,
solidaritate si valori comune", a subliniat ea.

Ursula von der Leyen si Charles Michel au discutat separat la telefon cu
politicianul american si fiecare a comunicat apoi separat pe aceasta tema,
rupand traditia declaratiilor comune stabilita de predecesorii lor, Donald
Tusk si Jean-Claude Juncker.

Convorbirea intre Joe Biden si Charles Michel a durat circa 20 de minute,
au anuntat serviciile sale intr-un comunicat.

Presedintele Consiliului European a pledat pentru un parteneriat
transatlantic puternic. "A venit momentul sa ne unim fortele. Intr-o lume
in schimbare, parteneriatul nostru va fi mai important ca niciodata pentru
cetatenii nostri, pentru a ne relansa economia, pentru a stopa incalzirea
climatica si a crea o lume mai sigura", a afirmat Michel.

https://ziare.com/joe-biden/
https://ziare.com/joe-biden/
https://ziare.com/international/nato/
https://ziare.com/twitter/
https://ziare.com/donald-trump/
https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
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"UE si SUA vor avea mereu mai mult impact atunci cand vor lua masuri
impreuna", a conchis el.

Charles Michel i-a multumit, de altfel, lui Joe Biden, pentru "sustinerea
sa fara echivoc" privind aplicarea Acordului de retragere incheiat de UE
cu Regatul Unit anul trecut.

"Acest acord mentine pacea si stabilitatea in Irlanda si respecta deplin
acordul din Vinerea Sfanta", a reamintit Charles Michel. Joe Biden este
nascut intr-o familie catolica irlandeza stabilita in SUA si insista asupra
radacinilor sale irlandeze.

Discutia cu Ursula von der Leyen s-a referit la subiecte precum
competenta Comisiei Europene, in special in chestiunile comerciale in
care SUA si UE sunt in disputa, lupta impotriva pandemiei de COVID-19
si a incalzirii climatice, cele doua prioritati ale UE.

(Sursa: ziare.com)
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